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1. Bevezetés 
 
 Először is a köszönetnyilvánítás az én beszámolómból sem maradhat ki, 
szóval köszönöm mindazoknak, akik segítettek, tanácsot adtak és hozzájárultak a 
kiutazásomhoz. Nagy benyomást tett rám ez a kinn töltött félév, annyira, hogy most a 
kinti Furtwangen-ben való Master fokozaton való továbbtanulásomat szervezgetem.  
 
 Igyekszem leírni a legfontosabb dolgokat a kinti létről, bár már nagyon sok 
beszámoló született, így elnézést, ha nem mindig tudok újdonságokkal szolgálni.  
 
2. Utazás 
 
 Abban a szerencsés helyzetben voltam, hogy volt saját autóm, amivel ki 
tudtam menni. Az én karomról senki nem ment ki ebben a félévben Furtwangen-be, 
úgyhogy felkutattam a sorstársaimat más karokról, akik szintén odamentek, így végül 
4-en tudtunk menni közösen, egy autóval. Persze kicsit nehezen fértünk be, és a 
hátul ülőknek elég kényelmetlen volt a sok csomag miatt, viszont az útiköltséget 
legalább 4 felé el tudtuk osztani, amivel így ez a legolcsóbb utazási lehetőséggé vált. 
Emellett ha van saját autó azért is érdemes azzal kimenni, mert kinn nagyon jól jön. 
Ugyanis az ottani buszközlekedés elég ritka, és igencsak komplikált eljutni bárhova 
Furtwangen-en kívülre, egy autó azonban nagyon megkönnyíti az ilyen 
kirándulásokat.   



 
3. Szállás 
 
 Két választási lehetőség van, ASK vagy GHB. Persze hozzáteszem ritkán de 
előfordul hogy nem oda raknak be ahova kéred, velem szerencsére nem így volt de 
ismertem ilyet is. A GHB két toronyból áll, egyszemélyes szobák saját wc-vel, 
fürdőszobával, és konyhával. ASK-ban szintén egyszemélyes szobák, viszont ez 
esetben emeletenként közös wc, fürdőszoba és konyha van, nincs sajátod külön.  
 
 Én ASK-ban laktam, és nagyon nem bántam meg. Eleinte kicsit bizonytalan 
voltam, mert úgy gondoltam kényelmesebb, ha van saját konyhád meg fürdőszobád, 
de így utólag biztos, hogy nem mennék a GHB-ba. A fő bajom vele hogy nincs egy 
közös helyiség, ahol viszonylag többen elfértek, együtt tudtok főzni, ebédelni vagy 
vacsorázni. Én nagyon megszerettem az ASK-t, jó volt a közösségi élet, mindig 
összefutottam valakivel, van rendes konyha és egy nagy étkező minden emeleten, és 
van hozzá egy normális erkély is, ahova jó időben ki tudtam ülni laptoppal a 
dolgaimat intézni. Én még egy olcsóbb albérletre sem cseréltem volna ki az ASK 
szobámat, mivel számomra ez a dolog többek közt arról szólt, hogy együtt lehettem 
más emberekkel, volt lehetőségem ismerkedni, és a nyelvet gyakorolni. Egy albérlet 
lehet sokkal kényelmesebb, de az ember sokkal jobban el is van szeparálódva a 
diáktársaktól, szerintem kár kihagyni.  
 
 Egyébként az egyetlen negatívum, amit talán kicsit szúrta a szemem, hogy 
nagyon szétszórták a 3 szálláson a nemzetközi csapatot (ASK és a GHB két tornya 
között). ASK-ban volt szinte az összes magyar, kínaiak és vietnámiak, a nemzetközi 
cserediákok többsége azonban a GHB-ba került. Persze azért így is megoldottuk, 
hogy legyenek közös programok, de úgy érzem még hatékonyabb lehetett volna az 
egész, ha a nagy nemzetközi csapat egy ugyanazon a helyen lakik.  
 
4. Szabadidő 
 

Mint már többen is megírták, Furtwangen elég kicsi város és nem nagyon 
bővelkedik szórakozóhelyekben. A magasabban lévő GHB torony tetején van a 
Speicher, voltunk ott jó néhányszor, de én jobban kedveltem az ASK alsó 
nagytermében rendezett bulikat. Ezekből ebben a félévben nem volt olyan sok, heti 2 
buli, mint ahogy az eddigi beszámolókban írták, de havonta azért 2-3-szor szerveztek 
ilyet. Ezeken kívül van még néhány beülős hely a városban, amik kicsit drágábbak de 
a változatosság miatt néha ezekbe is szívesen jártam.  

 
Sokat voltunk még kirándulni, az International Center által szervezettek közül 

voltam Stuttgartban, a Mercedes gyárban, Heidlberg-ben, és Berlinben. Utóbbi volt 
az egyetlen fizetős, ez viszont 3 ott töltött napot jelentett, és nagyon nagy élmény 
volt. Az egyedüli kényelmetlenség az volt benne hogy éjszaka utaztunk a busszal, 
reggelre értünk oda mikor is egyből kezdődtek a kötelező városnéző programok. Ha 
valaki olyan, mint én, hogy képtelen buszon aludni, akkor az vigyen jó sok 
energiaitalt, és számítson egy egyben nagyon érdekes és csodálatos, de fárasztó 
túrára. Mindezek ellenére azt mondom kihagyhatatlan.  

 
Voltunk saját szervezésű túrákon is, Triberg-ben megnéztük a vízesést, vagy 

elmentünk Neuenstadt-ba, ahol béreltünk biciklit és a környéken tekertünk. Ezeken 



kívül voltunk még az Europa Park-ban, ami Németország legnagyobb vidámparkja. 
Ez szintén kihagyhatatlan azoknak, akik szeretik az ilyeneket, főleg hogy alig 
drágább, mint az itthoni, élményben viszont összehasonlíthatatlan. Ha valaki ide 
szándékozna menni csak egy jótanács: semmiképp sem szabad hétvégén menni, 
csak hétfőn vagy kedden. Mi pénteken voltunk, és a legnagyobb hullámvasúthoz 2 
órát kellett sorban állni!  

 
Ami a sportolási lehetőséget illeti, én kondi teremről tudok nyilatkozni, mivel 

csak oda jártam. Az ASK-ban lévő terem nekem nagyon kevés volt, aki itthon 
rendszeresen jár és kinn is folytatni akarja hasonló színvonalon, az két terem közül 
választhat: van egy gyalog is könnyen megközelíthető a városban de az nagyon 
tömött, vagy a város szélén egy másik, de oda már nem árt ha van autó. Én utóbbiba 
jártam, mert nem volt annyira tömött, és mikor elmondtam, hogy nemzetközi diák 
vagyok és csak 3 hónapig van szükségem bérletre, akkor viszonylag 
kedvezményesen (kb. 100EUR) adtak bérletet 3 hónapra, ami amúgy jóval drágább 
lett volna. 

 
Csoportkép Berlinben 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



5. Végszó 
 

Összességében tényleg mindenkinek nagyon ajánlom, hogy látogasson ki 
külföldre, akár ide, akár máshova. Furtwangen-nek talán annyi az előnye, hogy itt 
tényleg nagyon sok a hozzád hasonló cipőben járó nemzetközi cserediák.  

 
Én elég visszafogott és bizonytalan angol tudással mentem ki, és nem 

mondom, hogy 3 hónap alatt megváltottam a világot, de így is nagy sikerélmény volt 
számomra hogy a végére teljesen természetes volt az, hogy angolul beszélgetek 
más diákokkal, még ha nem is olyan magas színvonalon. A nyelvtanuláshoz nagyon 
meghozta a kedvemet ez a kinn töltött idő, ez is az oka, hogy mindenképp vissza 
szeretnék menni és továbbfejleszteni azt.  

 
Ha bármi egyéb kérdésed van még, nyugodtan írj a csipi17@gmail.com e-mail címre! 


